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Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg  

1240 København K 

Per Clausen (EL) har den 27. maj 2009 stillet mig følgende spørgsmål S 2323, som 

jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål nr. S 2323:  

 

”Er ministeren enig i, at kvotemarkedet ikke åbnes for kreditter fra skovbevarelse 

(REDD), og at opgørelsen af udledning fra skove skal være ens for alle?” 

 

 

Svar: 

 

For så vidt angår spørgsmålet om kreditter og kvotemarkedet findes der en række 

analyser af, hvordan inkludering af REDD-kreditter vil påvirke et kvotemarked. Nogle 

analyser peger på, at REDD kreditter vil oversvømme markedet med billige kreditter 

og andre peger på, at der er forskellige muligheder for at regulere kreditstrømme, 

f.eks. ved at oprette et separat marked for REDD-kreditter, beslutte at kun en be-

grænset andel af kvotemarkedet må være REDD-kreditter eller at kreditterne ”ban-

kes” – hensættes til senere brug.  

 

Danmarks fokus i forhold til REDD er at understøtte at udviklingslandene overhove-

det bliver klar til at gøre en indsats for at bremse afskovningen og skovødelæggelse. 

Derfor støtter Danmark blandt andet UN-REDD, som har fokus på netop kapacitets-

opbygning.  

 

For så vidt angår spørgsmålet om opgørelser er jeg i princippet enig i, at opgørelsen 

af udledning fra skov skal være ens for alle. 
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